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Generalforsamling	i	Kalø	Golf	Club	
Onsdag	d.	16.	december	2015	kl.	19.00	

1.	Valg	af	dirigent	
2.	Beretning	om	klubbens	virksomhed	i	det	forløbne	år	
3.	Godkendelse	af	det	reviderede	regnskab	
4.	Godkendelse	af	budget,	eventuelt	indmeldelsesgebyr	og	
medlemskontingenter,	fordelt	på	de	enkelte	medlemskategorier	
5.	Indkomne	forslag:	
1.	Forslag	fra	Bestyrelsen	-	vedtægtsændringer:	

1.	klubbens	formål	
2.	ændring	af	regnskabsår	

2.	Forslag	fra	Karsten	Ulrik	Jensen:	
1.	gratis	undervisning	
2.	medlemskategori	synliggøres	

3.	Forslag	fra	Henning	Møller:	
	 1.	redigering	af	vedtægternes	formålsparagraf.	
6.	Valg	af	bestyrelsesmedlemmer	og	eventuelle	suppleanter	
På	valg	er:	
-	Brian	Drastrup	(modtager	genvalg)	
-	Michael	Møller	Larsen	(modtager	genvalg)	
-	Ubesat	bestyrelsespost	
7.	Valg	af	revisor.	
På	valg	er	Flemming	Adamsen,	der	er	villig	til	at	modtage	genvalg	
8.	Eventuelt	
	
	
1.	Valg	af	dirigent		
Ib	Ulstrup	blev	enstemmigt	valgt	som	dirigent	for	generalforsamlingen.	
Ib	Ulstrup	takkede,	og	erklærede	generalforsamlingen	for	lovligt	indkaldt	iht.	til	klubbens	vedtægter.		

2.	Beretning	om	klubbens	virksomhed	i	det	forløbne	år.	

Jvf:	Bilag	Formandens	beretning	
	
Bemærkninger	angående	beretning:	
	
Michael	:	Nævnte	at	bestyrelsen	overvejer	fritspilsordning	og	er	i	gang	med	at	undrsøge	forskellige	
muligheder	angående	interesserede	klubber.	
Klubhus:	henvisning	til	at	der	nu	er	hængt	tavler	op	med	hole	in	one	scores	og	klubmestre.	
	
Kurt	Bache:	forespørgsel	angående	ukrudt	på	fairway.	Henviste	især	til	mælkebøtter,	og	spurgte	om	
golfklubben	ikke	kunne	bekæmpe	dem	med	sprøjtning.	
	
Michael:	der	er	sprøjtet	det,	der	er	tilladelse	til	indenfor	forskrifterne.	Herunder	de	grænser	DGU	har	
vedtaget.	
Beretningen	blev	taget	til	efterretning.	
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3.	Godkendelse	af	det	reviderede	regnskab	
	
Klubbens	kasserer	H.	C.	Langfeldt	Mikkelsen	fremlagde	årsregnskabet.	
H.C.:	årets	resultat	er	et	underskud	på	353	t.	kr.	mod	det	budgetterede	overskud	på	18	t.	kr.		Der	er	
flere	årsager	til	årets	underskud.	Kontingentindtægter	202	t.	kr.	under	budget,	ejendomsudgifter	
forøget	med	112	t.	kr.,	især	forøgede	el	og	varmeforbrug.	Endvidere	medvirker	afskrivninger	41.	t.	kr.	
til	budgetafvigelsen.	Afskrivningerne	fortages	på	de	betydelige	investeringer	i	alt	927	t.	kr.	i	inventar	
og	driftsmidler	i	klubhus	og	køkken.		
	
Debat	om	regnskabet:	
	
Jette:	undrer	sig	over	hvordan	man	kan	bruge	60.000	kWh	mere	end	forventet.	
H.C.:	refererer	til,	at	det	især	skyldes	forøget	energiforbrug	i	byggeperioden	og	væsentlig	højere	a	
conto	betalinger	til	leverandør.	
	
Et	spørgsmål	fra	medlem:	er	der	en	tilgang	af	medlemmer	eller	er	det	status	quo?		
H.C:	der	er	budgetteret	med	en	mindre	stigning	i	medlemstallet.	
Ib:	går	kurven	i	medlemstallet	opad	eller	nedad?	
H.C.:	der	er	flere	hoveder	men	værdien	er	faldende,	idet	der	er	en	anden	medlemssammensætning.	
Altså	færre	seniormedlemskaber,	fuldt	betalende	medlemmer.	
Et	medlemsspørgsmål:	er	medlemstallet	i	andre	klubber	er	stigende	eller	faldende.	
H.C.:	flere	klubber	indenfor	erfa	samarbejdet	har	meldt	om	medlemstilbagegang.	Kun	i	golfklubben	
Søhøjlandet	er	medlemstallet	stigende.		
Henning	Møller:	er	der	forhandlet	med	Par4	angående	faldende	medlems	indtægter?	
H.C.:	forpagtningsafgiften	til	Par4	er	ikke	afhængig	af	medlemstallet	eller	kontingentindtægterne.	
Denne	aftale	gælder	indtil	2018.	
	
Ib:	Erklærer	regnskabet	for	godkendt	af	forsamlingen.	
	
4.	Godkendelse	af	budget,	eventuelt	indmeldelsesgebyr	og	
medlemskontingenter,	fordelt	på	de	enkelte	medlemskategorier	
	
H.C:	der	aflægges	budget	for	de	kommende	15	måneder	pga.	bestyrelsens	forslag	om	omlæggelse	af	
regnskabsåret	til	kalenderår.	
Bestyrelsen	prøver	at	være	så	realistiske	som	muligt.	9	ud	af	de	10	konto	vi	havde	sidste	år	var	
præcise.	Vi	regner	med	et	lille	overskud	på	51	t.	kr.	på	næste	års	budget.	
	
Debat:	
	
Karsten:	hvordan	kan	man	forvente	over	1	mio.	kr.	i	forøgede	indtægter?	
H.C.:	henviser	igen	til,	at	regnskabsåret	omfatter	5	kvartaler	samt	at	et	kvartals	kontingentindtægt	
svarer	til	knap	900	t.	kr..	
Nye	tiltag	som	plus	medlemsskab	og	fortsat	et	ihærdigt	forsøg	på	at	tiltrække	nye	medlemmer.	
Indmeldelsesgebyret	er	stadig	0	kroner.	
	
H.C.:	kontingentsatser	og	priser	for	2016	holdes	på	det	samme	niveau	som	de	sidste	3	år.	
Michael:	der	er	dog	små	justeringer	
Martin:	stigning	på	15	kr.	for	hverdagsmedlemmer	og	for	juniorer	en	stigning	fra	1.150	til	1.200	
Michael:	henviser	til	note	1	og	2	på	prisbladet	hvoraf	fremgår,	at	senior	25	og	hverdagsflex	
kontingentet	er	inkl.	1	x	buggy	voucher	og	1	x	greenfee	voucher.	
Flemming	Adamsen:	hvad	indeholder	premium	plus	medlemskabet.		
Martin:	henviser	til	hjemmesiden,	hvor	der	findes	en	oversigt.	
	
Ib:	erklærer	herefter	budget	og	prisblad	for	godkendt	af	generalforsamlingen.	
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5.	Indkomne	forslag	
	
Bestyrelsen	forslår	følgende	ændringer	i	vedtægterne:		
1.		
§	2	Formål,	underpunkt	2.1	så	ordlyden	ændres	til:		
2.1	Klubben,	der	i	henhold	til	lejekontrakt	har	brugsret	til	golfanlæg	med	bygninger	og	maskinpark,	
har	til	formål	at	drive	golfanlægget,	herunder:		

• at	stille	18-hulsbanen	til	rådighed	for	klubbens	medlemmer	og	greenfee	spillere	med	spilleret	i	
henhold	til	vilkår	for	optagelse	som	medlem	af	Dansk	Golf	Union	(DGU),	eller	tilsvarende	
udenlandske	organisationer		

• at	stille	9-hulsbanen	til	vederlagsfri	rådighed	for	klubbens	medlemmer	og	til	rådighed	for	
greenfee	spillere		

• at	sikre	og	udvikle	banernes	høje	kvalitet,	således	at	klubbens	medlemmer	og	greenfee	spillere	
kan	udøve	golfspillet	under	de	bedst	mulige	forhold		

• at	sikre	klubhusets	og	omklædningsfaciliteternes	gode	og	indbydende	kvalitet,	
vedligeholdelsesstand	og	pasning		

• at	have	mulighed	for	at	drive	golfshop	og	café	i	klubhuset	efter	bestyrelsens	nærmere	
anvisninger		

• at	fremme	medlemmernes	færdigheder	i	golfspil	og	deres	sociale	samvær	i	klubben		
• at	forestå	den	sportslige	afvikling	af	arrangementer	på	golfanlægget		
• at	udbrede	interessen	for	og	kendskabet	til	golfspillet		

	
Ib	præsenterer	forslaget	og	gør	opmærksom	på,	at	vedtægtsændringer	kræver	2/3	af	samtlige	
medlemmer.	Da	antallet	af	fremmødte	er	for	lille	til	at	opfylde	dette	krav,	kræves	der	en	ekstraordinær	
generalforsamling	for	endeligt	at	vedtage	ændringsforslaget.	
	
Ib:	åbner	for	debat		
Erik:	hvad	betyder	det	for	medlemmerne,	hvis	klubben	selv	driver	cafeen	og	det	giver	bragende	
underskud.	Hvem	skal	betale?	
H.C.:	det	skal	medlemmerne	
Michael:	den	daglige	ledelse	skal	varetages	af	Martin	og	en	ansat	bestyrer.	Der	skal	lægges	et	budget.	
Risikoen	for	er	det	giver	underskud	er	der.	Men	vi	tror	på,	at	det	kan	komme	til	at	køre	fint	–	f.	eks.	
Hammel	Golfklub	har	rimeligt	gode	erfaringer	med	selv	at	drive	café.	
H.C.:	der	vil	kunne	opnås	en	besparelse	i,	at	bestyreren	også	skal	varetage	rengøringen	i	klubhuset.	
Desuden	vil	vi	gøre	brug	af	frivillige	kræfter	til	matcher	og	arrangementer	på	tidspunkter,	hvor	det	er	
dyrt	at	skaffe	personale.	
Ib:	der	vil	blive	afholdt	afstemning	ved	håndsoprækning	
Forslaget	blev	vedtaget	med	stort	flertal.	Ingen	stemte	imod.	
	
2.		
§	13	Regnskab	og	revision	underpunkt	13.1	så	ordlyden	ændres	til:	
13.1	Klubbens	regnskabsår	er	1/1	-	31/12	
	
og	som	en	følge	af	denne	ændring	ændres:	
§	7	Generalforsamling,	§	7.2	så	ordlyden	i	§	7.2	ændres	til:	
7.2	Ordinær	generalforsamling	afholdes	i	Syddjurs	kommune	hvert	år	senest	i	marts	(første	gang	i	
marts	2017)	
§	9	Bestyrelsen,	§	9.2	så	ordlyden	I	§	9.2	ændres	til	
§	9.2	Et	bestyrelsesmedlem	vælges	for	2	år	af	gangen,	idet	4	medlemmer	vælges	i	ulige	år	og	3	i	lige	år	
	
Bestemmelsen	i	§	4	suppleres	med	et	nyt	stykke	3	som	følger:	
§	4.3	”Bestyrelsen	kan	træffe	beslutning	om	opkrævning	af	en	rate	forud	for	den	
ordinære	generalforsamling	i	det	pågældende	regnskabsår,	men	højst	med	et	
beløb,	der	udgør	halvdelen	af	kontingentet	for	året	forud.	
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Den	resterende	del	af	det	kontingent,	der	vedtages	på	den	efterfølgende	
ordinære	generalforsamling,	opkræves	iht.	bestemmelsen	i	§	4	stk.2”	
	
H.C.:	i	henhold	til	klubbens	vedtægter	fastsættes	kontingentsatserne	af	generalforsamlingen	efter	
bestyrelsens	indstilling.	
Som	følge	af	ændret	regnskabsår	vil	næste	generalforsamling	finde	sted	mats	2017,	og	de	vedtagne	
kontingentsatser	for	2016,	vil	derfor	være	også	gældende	for	1.	halvår	2017.	
	
Ib:	jeg	henstiller	til	medlemmerne	at	man	koncentrerer	kræfterne	omkring	ændringerne	af	
regnskabsåret,	idet	de	øvrige	ændringer	er	konsekvensændringer	som	følger	af	regnskabsårets	
omlæggelse.	
Karsten:	ændringsforslaget	vedrørende	§	4.3	mangles	i	indkaldelsen.	
H.C.:		vi	har	med	juridisk	bistand	fået	afklaret,	at	vi	har	ret	til	at	fremlægge	en	konsekvens	ændring,	
selvom	den	ikke	har	fremgået	af	indkaldelsen.	
Ib:	efter	håndsoprækning	kan	forslaget	erklæres	vedtaget.	
	
Forslag	fra	Karsten	Jensen	
Hermed	2	forslag	der	ønskes	behandlet	på	generalforsamling	den	16.12.2015.	
Forslag	1.:	
Alle	fuldt	betalende	medlemmer	tilbydes	gratis	undervisning	3	gange	årligt	i	
grupper	af	max.	10	personer	(fuldt	betalende	er	i	2015	=	6.900	kr.)	
Forslag	2.:	
At	der	bæres	synlige	tegn	på	medlemskategori;	fuldgyldig	medlem,	flexmedlem	
og	hverdagsmedlem	og	så	videre,	i	form	af	bagmærker	i	forskellig	farve	eller	
andet.	Ligeså	tydelig	bagmærke	for	betaling	på	par	3	banen.	
	
Karsten:	jeg	finder,	at	gratis	undervisning	vil	skabe	en	bedre	udvikling	i	klubben	og	fremhæve	hvad	
vores	klub	kan	gøre	bedre	end	de	andre.	Undervisningen	kan	skabe	bedre	socialt	netværk	og	øge	
medlemtilgangen.	
Michael:	bestyrelsen	er	i	princippet	ikke	modstander	af	forslaget	men	jeg	har	i	samarbejde	med	Martin	
lavet	en	beregning	over,	hvad	denne	undervisning	kan	komme	til	at	koste.	
Beregningen	tager	udgangspunkt	i,	at	alle	fuldt	betalende	medlemmer	benytter	sig	at	tilbuddet,	hvilket	

selvfølgelig	ikke	er	helt	realistisk.	
Ib:	bestyrelsen	stiller	et	ændringsforslag:	
Alle	fuldt	betalende	medlemmer	tilbydes	gratis	gruppeundervisning,	der	arrangeres	1	gang	ugentligt	
med	skriftlig	tilmelding	efter	princippet	”først	til	mølle”.	Højst	3	lektioner	a	20	minutter	pr.	sæson.	
	
Jens:	vi	ved	ikke,	hvem	vi	får	som	pro.	Usikkerhed	om	hvordan	det	skal	køre.	
Michael:	hvis	forslaget	vedtages	vil	det	jo	indgå	i	jobbeskrivelsen	og	dermed	aftalen	med	den	pro,	som	
vi	ansætter.		
Henrik:	opgaverne	for	en	pro	skal	måske	være	flere	og	evt.	omfatte	assistance	til	greenkeeper	holdet.	
	
Ib:	efter	håndsoprækning	og	med	33	for	og	19	imod	er	bestyrelsens	ændringsforslag	vedtaget.	
	
Forslag	2.	



	 6	

Karsten:	ideen	er	at	synliggørelse	hvilken	medlemskategori,	man	tilhører	for	at	imødekomme	
banekontrol	mv.		
Tydelig	mærkning	på	golfbagen	på	par	3	banen	for	at	undgå	snyderi.	
	
Martin:	alle	har	allerede	bagmærker	i	forskellige	farver.	Alle	greenfeespillere	skal	bære	kvittering	og	
greenfeemærke	på	golfbagen.	
På	pay	and	play	banen	skal	medbringes	kvittering	på	betalt	greenfee.	
	
Peka:	op	til	de	enkelte	medlemmer	at	sørge	for	bagmærker.	Svært	for	menige	medlemmer	at	blande	
sig.	Vi	vil	ikke	skræmme	folk	væk.	
Skiltning	på	banen	ville	være	en	god	ide.	
	
Ib:	konkluderer	at	forslaget	allerede	er	gældende	og	forespørger,	om	Karsten	vil	opretholde	forslaget.	
Karsten:	nej	jeg	trækker	forslaget	tilbage.	
	
6.	Valg	af	bestyrelsesmedlemmer	og	eventuelle	suppleanter	
	
På	valg	er:	
-	Brian	Drastrup	(modtager	genvalg)	-	bliver	genvalgt	
-	Michael	Møller	Larsen	(modtager	genvalg)	–	bliver	genvalgt	
-	Ubesat	bestyrelsespost	
Michael:	bestyrelsen	foreslår	Ingolf	Vig	pga.	af	hans	mangeårige	medlemskab	og	altid	positive	
interesse	for	klubbens	arbejde	og	arrangementer.	Lægger	endvidere	vægt	på	Ingolfs	evner	til	at	
varetage	kommunikationsdelen	i	bestyrelsen.	
Ingolf	Vig	erklærer	sig	villig	til	at	påtage	opgaven	og	vælges	uden	modkandidat.	
	
	
7.	Valg	af	revisor	
Flemming	Adamsen:	villig	til	genvalg	og	vælges	med	akklamation.	
	
8.	Eventuelt	
Ib:	debatten	åbnes	–	alt	kan	drøftes	men	intet	kan	vedtages.	
Flere	medlemmer	efterlyser	kurser	i	brug	af	hjertestarteren	og	ønsker	flere	hjertestartere	f.	eks.	et	ved	
greenkeepergården.	Desuden	efterlyses	procedurer	og	telefonnumre	på	scorekortene.		
Martin:	når	hjertestarteren	tages	i	anvendelse	bliver	man	guidet	i	brugen	på	starterens	display,	så	
ingen	skal	holde	sig	tilbage,	hvis	det	ulykkeligvis	bliver	nødvendigt.	
Scorekortet	indeholder	telefonnummer	til	kontoret.	
	
Desuden	efterlyses	sheltere	på	golfbanen	i	tilfælde	af	tordenvejr.	
	
Bestyrelsen	har	overvejelser	angående	sheltere,	men	mangler	sponsorer.	
	
Debatten	ebber	ud	og	Ib	afslutter	generalforsamlingen	og	takker	for	god	ro	og	orden.	
	
Michael	takker	forsamlingen	for	et	godt	møde.	Desuden	takkes	Ib	for	at	lede	generalforsamlingen	med	
sikker	hånd	og	Flemming	for	sin	indsats	som	revisor	for	klubben.	


